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ورود صنعت به ورزش راهکار 
احیای ورزش کم رمق فارس است 

سرپرســت اداره کل ورزش و جوانــان فــارس در جمــع 
پیشکســوتان ورزش فارس گفت: استان فارس با ۴۲ معدن ، 
صنایع بزرگ پتروشیمی، ذوب آهن، آلومینیوم و ... هیچ کدام 
ورودی، نقــش و تعهدی بــه ورزش ندارند و ورود صنعت به 

ورزش، راهکار احیای ورزش کم رمق فارس است.
به گزارش روابط عمومــی و پایگاه خبری اداره کل ورزش و 
جوانان فارس، دکتر محمدمهدی ســرفراز شکوهی در جمع 
پیشکســوتان ورزش اســتان گفت: ورزش اســتان، قصه پر 
غصه ای است و در ۱۰ سال گذشته ۶ مدیر بر مسند ورزش و 
جوانان فارس نشسته اند و این تغییر و تحولات نشان می دهد 
هیچ برنامه بلندمدت و راهبردی در ورزش استان دیده نشده 

است.
وی ادامه داد: ورزش فارس با وجود همه پتانســیل ها و ۳۸۰ 
هزار ورزشــکار و رتبه ســوم کشــور در این حوزه در رقابت 
با اســتان های ســطح اول کشــور عقب افتاده و در رقابت با 

استان های گروه دوم کشور است.
سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان فارس بیان داشــت: در 
بحث نیروی انسانی با توجه به بازنشست شدن تعداد زیادی از 
کارکنان خُبره این اداره کل نیروی ما به ازا آن وارد به سیستم 

نشده است و این نیز یکی از مشکلات است.
پروژه های نیمه تمام ورزشی دیگر موضوع مطرح شده توسط 
سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس بود و اظهار داشت: 
۴۶۳ پــروژه ورزشــی نیمه تمام اعم از زمین چمن، ســالن، 
خوابگاه، اســتخر، زورخانه و ... در سطح استان وجود دارد و 
تا امروز بیش از ۴۰۰ میلیــارد تومان بابت راه اندازی و اتمام 
پروژه های ورزشــی نیاز داریم تا با تسویه این میزان، تازه به 

نقطه صفر برسیم.
سرفراز شــکوهی ورود صنعت به ورزش را راهکار جان دادن 
به ورزش کم جان و رمق فارس دانست و گفت: استان فارس 
با ۴۲ معدن، صنایع بزرگ پتروشیمی، ذوب آهن ، آلومینیوم 
و ... هیچ کدام ورودی به ورزش ندارند و صنعت در این استان 

هیچ نقش و تعهدی به ورزش ندارد.
احیــای شــورای ورزش با همت و درایتی کــه در مجموعه 
مدیریت ارشد استان و اســتاندار محترم وجود دارد از دیگر 
نکات مورد اشــاره وی بود و تأکید کرد: با احیای این شــورا 
می تــوان تکلیف صنعت و ورزش مشــخص و این ارتباط به 

مانند دیگر استان ها برقرار شود.
سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان فــارس در پایان گفت: 
بیاییــم مودت و بــرادری را جایگزین حب و بغض ها کنیم و 
دست در دست هم برای اعتلای ورزش استان تلاش کنیم .

در ادامــه پیشکســوتان ورزش فــارس به بیــان دیدگاه ها، 
نقطه نظــرات و راهکارهای خود در خصــوص ورزش فارس 

پرداختند.

اعزام وزنه بردار استان فارس
به مسابقات اوپن ازبکستان

رئیــس هیئت وزنه بــرداری فــارس گفــت: در رقابت های 
وزنه برداری اوپن ازبکســتان که از ۳۰ خرداد تا چهارم تیرماه 
در تاشکند پایتخت ازبکســتان برگزار می شود، محمدامین 

حبیبی از استان فارس روی تخته رقابت می رود.
به گزارش روابط عمومــی و پایگاه خبری اداره کل ورزش و 
جوانان فارس، آرش حبیبی، رئیس هیئت وزنه برداری فارس 
گفت: رقابت های وزنه برداری اوپن ازبکستان که از ۳۰ خرداد 
تا چهارم تیرماه در تاشکند پایتخت ازبکستان برگزار می شود. 
وی افزود: محراب دواســری و محمدامین حبیبی از اســتان 
فارس و حمیدرضا محمدی تنها به نمایندگی از ایران رقابت 
خواهند رفــت. حبیبی اضافه کرد: بنابــر جدول زمان بندی 
اعلام شده، نمایندگان ایران روزهای دوم و سوم تیرماه رقابت 
خواهند داشت و محمد امین حبیبی، دسته ۸9 کیلوگرم سوم 
تیر، ساعت ۱۱ به وقت تاشکند به مصاف فولاد سرد می رود.

مسئول کمیته فیتنس فارس: 

سومین دوره چلنج قهرمانی استان 
برگزار می شود 

مسئول کمیته فیتنس استان از آمادگی جهت برگزاری سومین دوره رقابت های چلنج 
قهرمانی باشگاه های استان خبر داد. 

علــی رضانژاد افــزود: این دوره از مســابقات طی تاریخ دوم تیرمــاه جاری با حضور 
قهرمان های این رشــته در سطح جهان وآســیا در دو سطح طلایی و نقره ای در سالن 

شهدای والفجر شیراز برگزار می گردد. 
وی در ادامه تصریح کرد: از ســوی شــرکت لوکس، اسپانسر مسابقات علاوه بر اهدای 
جایزه به قهرمان های این دوره از مسابقات به اورال جایزه ۱۰۰ میلیون ریالی نیز اهدا 

می شود. 
مربــی تیم ملــی فیتنس یادآوری کرد: نفــرات برتر در قالب تیم منتخب اســتان به 

رقابت های قهرمانی کشور اعزام می شوند.
وی در خاتمه گفت: جا دارد از حمایت های خوب آقای فرهنگ مهر، مســئول پرتلاش 

هیئت پرورش اندام استان و سایر دست اندرکاران این رشته تشکر به عمل آوریم.
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فوتبال جوانان شیراز

علی رضا پرویزی

میثم محجوبی
ورزشی نویس

توهمِ عمدیِ توطئه! 
»تا من هستم نمی ذارن پرسپولیس جام ببره« - یحیی گل محمدی.

»اینــا با قلعه نویی مشــکل دارن. شــاید من برم بــذارن این تیم 
قهرمان بشه« - امیر قلعه نویی.

»هر کی لابیش قوی تر باشه، مربی تیم ملی می شه! برای همین من 
هیچ وقت مربی تیم ملی نمی شم.« - علی دایی.

این فقط چند نمونه درشت از توهمات توطئه مربیان بزرگ فوتبال 
کشورمان است. نکته مشترک در بین اظهارنظرهای فوق، این است 

که خلاف تمامی آنها مدتی بعد به اثبات رسید! 
جالب تریــن اتفاق در خصوص علــی دایی رقم خــورد؛ جایی که او 
چندســاعت پیــش از انتخاب ســرمربی تیم ملــی، روی آنتن زنده 
برنامــه پربیننــده 90 با قاطعیت گفت که هرگز فدراســیون او را 
برای هدایت تیم ملی فوتبــال انتخاب نمی کند، اما فردای آن روز 
نام خودش به عنوان نفر اول نیمکت تیم ملی به طور رســمی اعلام 

شد.
جملات امیر قلعه نویی هم که به سبک و سیاق خودش، به یاد همه 
علاقه مندان به فوتبال مانده. کسی که تصور می کرد یا می خواست 
این طور القا کند که مقصر ناکامی هایش، کسی غیر از خودش است. 
او هم پس از این اظهار نظرها، آن قدر جام برد که به پرافتخارترین 
مربی تاریخ لیگ برتر تبدیل شــد. حالا هم ســکاندار هدایت تیم 
ملی فوتبال است. یعنی در جایی که به گفته او هیچ کس نمی خواهد 
قلعه نویی موفق شــود، قلعه نویی بزرگترین موفقیت ها را کسب 

کرده است!
آخریــن نمونه بزرگ نیز به ســرمربی موفق سرخپوشــان پایتخت 
مربوط می شــود؛ چندماه پیش یحیی گل محمــدی با قاطعیت اعلام 
کــرد: »تــا من هســتم، نمی گذارند پرســپولیس جام بگیــرد«؛ او 
ایــن اظهارنظر را پــس از توقف خانگی مقابــل آلومینیوم اراک در 
هفته هــای آغازین نیم فصل دوم مطرح کرد،اما کمتر از 4 ماه بعد، 
او نــه یک جام، بلکه ســه جام دیگر با تیــم محبوبش دریافت کرد 
تا همان قدر که شایســتگی هایش در زمینه فنی به اثبات برســد، 
ادعاهایــی که درباره توطئه علیه خود مطرح کرده بود، زیر ســؤال 

برود.
ایــن نــوع ادبیات فقط محدود به این ســه نفر نمی شــود و آن قدر 
نمونــه در ذهن داریم که بیان تک تک آنها در این مقال نمی گنجد. 
اظهارنظرهایی شــتاب زده که اغلب تحت فشــار افکار عمومی بیان 
می شــود؛ شــاید هم بتوان ایــن رفتارها را توهم هایــی »عمدی« 
قلمداد کرد. برای شانه خالی کردن از زیر بار مسئولیتِ ناکامی های 
احتمالــیِ آینده، عده ای بهترین راه را »فرار رو به جلو« می دانند و 
انداختن توپ بــه زمین دیگران. آن هم دیگرانــی که اغلب وجود 
خارجــی ندارند؛ یعنی شــخص مربــی، دقیقاً مشــخص نمی کند که 
روی صحبتش با چه شــخص یا اشخاصی اســت. بنابراین، این نوع 
جملات صرفاً کاربردی عامه پســند دارد و می توان هواداران عاشق 
فوتبــال را با چنین حرف هایی التیام داد و یا احساساتشــان را به 
بازی گرفت. در درازمــدت، رواج همین ادبیات و تفکراتِ خالی از 
منطق است که به خشونت های کلامی دامن می زند و فضای فوتبال 
کشور را مسموم می کند. اگر یک هوادار افراطی فوتبال را کنارتان 
داشته باشید، می توانید امتحانش کنید و ببینید که چطور یک روز 
پس از شــنیدن صحبت هایی از قبیل آنچــه در ابتدای متن آورده 
شد، عیناً همان ها را برایتان تکرار می کند؛ گویی که این صحبت ها 
از تفکرات خود او نشــأت گرفته و به تبدیل به باور وی شــده اند! 
مربیان و به طور کلی اشخاص مشهور و محبوب کشور، در خصوص 
اظهارنظرهای خود مسئولیتی بسیار سنگین تر از مردم عادی دارند 
و ای کاش پس از رد شــدن ادعاهای کذبشــان با گذشت زمان، از 

هواداران و علاقه مندان به فوتبال عذرخواهی می کردند.

افتخارآفرینی مجدد رکابزن جهرمی 
در رقابت های قهرمانی آسیا

در ادامه مســابقات دوچرخه ســواری قهرمانی آسیا، 
دلیرحیدرآبادی از اســتان فارس به همراه رضا رشنو 
که روز نخست این رقابت ها به یک نشان برنز دست 
یافته بودند در ماده های ۲۰۰ متر پاراســایکلینگ و 
۴ هزار متر تعقیبی نیز به یک نشــان نقره و یک برنز 

دست یافتند.
به گــزارش روابط عمومــی و پایگاه خبــری اداره 
کل ورزش و جوانــان فــارس در ادامــه مســابقات 
دوچرخه ســواری قهرمانی آسیا پیســت دو نماینده 
پاراســایکلینگی کشورمان توانســتند به مدال نقره 

دست یابند.
دلیر حیدرآبادی از استان فارس و رضا رشنو در ماده 
۲۰۰ مترپاراســایکلینگ در بخش فینال رقابت را به 
نمایندگان ژاپن واگذار کردند و به مدال نقره دســت 
یافتند و رکاب زنان مالزی نیز به مقام سومی رسیدند.
ایــن تیم دو نفره در مــاده چهارهزار متر تعقیبی به 

نشان برنز دست یافتند.
در روز نخســت این رقابت ها نیز دلیر حیدرآبادی از 
اســتان فارس و رضا رشنو به یک نشان برنز در ماده 

دو نفره تاندم دست یافته بودند.

 میثم محجوبی - گروه ورزش
سال ۱۳9۶ با بازگشت علی اصغر کلانتری روی نیمکت فجری ها، 
بازیکنانی جدید به ترکیب تیم اضافه شدند. فجر شهید سپاسی 
در آن فصل عملکرد خوبی داشــت و تا روز پایانی مدعی صعود 
بود. هرچند که در سه هفته آخر، ضعف مفرطی از خود نشان داد 

و خیلی راحت شانس صعود را از دست داد.
یکی از بازیکنان ثابت آن تیم، ســید جلال عبدی بود؛ بازیکنی 
۲۴ ساله مازندرانی که اتفاقاً هیچ سابقه مهمی از فوتبال وی در 
زادگاهش یافت نمی شد. او که از سپاهان آمده بود در اوج جوانی 
بازیکنی با تجربه محسوب می شد و در پست دفاع راست عملکرد 

خوبی از خود به نمایش گذاشت.
پس از پایان فصل، عبدی از فجر شــهید سپاسی جدا شد و در 
تیم هایی چون مس کرمان و استقلال خوزستان قرار گرفت، اما 
پس از 5 ســال مجدداً به طلایی پوشان پیوست؛ این بار از میانه 
فصل و زمانی که فجر شهید سپاسی با مهدی رجب زاده، یکی از 

مدعیان جدی صعود به لیگ برتر بود.
جــلال عبدی در ۱۲ بــازی از ۱7 بازی نیم فصــل دوم به طور 
کامل در ترکیب فجر شــهید سپاسی قرار گرفت و یک گل هم 
مقابل شمس آذر در قزوین به ثمر رساند؛ هرچند نتوانست مانع 

شکست تیمش شود.
با او گفت و گویی انجام داده ایم که در ادامه می خوانید:

 چه شد که به فجر  شهید سپاسی برگشتی؟
- در نقــل و انتقــالات نیم فصل پیشــنهادهای 

مختلفی داشــتم، اما زمانی که فجر شهید 
سپاسی به ســراغم آمد، به دلیل علاقه 
قلبی که به این تیم و شــهر شــیراز 

داشتم، برگشتم.
 یک نیم فصل در ترکیب تیم 
بودی. فجر  شــهید سپاســی را 

چطور دیدی؟
- همه چیز عالی بود؛ باشــگاه 

نســبت به دوره قبلی که 

بودم در همه زمینه ها پیشرفت زیادی کرده بود و می توانم بگویم 
قابل مقایسه با قبل نبود و کاملًا عوض شده بود. تحولی که آقای 

مفتاحی در باشگاه ایجاد کرده بود، کاملًا محسوس بود.
 بــه نظر خــودت از نظر فنــی چند درصــد انتظارات 

برآورده شد؟
- فکر می کنم خیلی خوب بودیم؛ نمی شود گفت عالی، اما از نظر 
فنــی و نوع بازی که ارائه می دادیم به نظر من از تیم هشــتم یا 
نهم لیگ برتر به پایین، هیچ تیمی به خوبیِ فجر شهید سپاسی 

نمی توانست بازی کند.
 اما حتماً بازی ضعیفی هم داشتید که منجر به صعود 

نکردنتان شد!
- ما بیشتر بدشــانس بودیم و حتی در بازی هایی مثل ملاثانی 
یا شهرداری آســتارا، فقط توپ هایمان توی گل نرفت. شما اگر 
مقایسه کنید، آن فجری که یک سال قبل تر در لیگ برتر حضور 
داشــت، اصلًا فوتبال خوبی ارائه نمی داد و فجر شــهید سپاسی 
امسال خیلی از نظر فنی و تاکتیکی بهتر از آن تیم بود. در بعضی 
بازی ها متأسفانه به میزان تلاشی که کردیم و کیفیتی که نشان 

دادیم، نتیجه نگرفتیم. 
 در بازی با ملاثانی هم که خودت یک پنالتی دادی...
- بلــه به خاطر ناهمواری زمین! تــوپ در نیم متری من زمین 
خورد و وقتی بلند شــد، آمدم دســتم را بکشم اما نشد. توپ به 
دســتم خورد و پنالتی شــد؛ فوتبال همین اســت و گاهی این 

اتفاقات رخ می دهد.
 از عملکرد خودت چقدر رضایت داری؟

- شاید این حرف از یک بازیکن ۲9 ساله کمی عجیب باشد، ولی 
باید بگویم امســال زیر نظر آقای رجب زاده چیزهایی یاد گرفتم 
که هرگز نمی دانســتم! او خیلی مربی با دانشی است و عملکرد 
تیم هم مقابل رقبا از نظر فنی و تاکتیکی مشخص بود. موقعیت 
گل های زیادی هم ایجاد می کردیم و چیزی که از فجر شــهید 
سپاسی دیدم را در طول این همه سال که در لیگ یک هستم، 

از هیچ تیمی ندیده بودم. 
 پس با این حســاب و با توجه به اینکه 

این نخســتین ســال حضور آقایان مفتاحــی و رجب زاده 
در فجر  شــهید سپاســی بود، باید به فصــل جدید خیلی 

امیدوارتر هم باشیم؟
- اصلًا شک نکنید؛ یک درصد تردید نکنید که برنامه ریزی های 
خیلی خوبی برای روانه کردن تیم به مســابقات انجام می شود و 

صد در صد فجر شهید سپاسی گزینه صعود خواهد بود.
 تــو مازندرانــی هســتی، جایــی کــه در دهــه اخیر 
بازیکنانش پیشــرفت زیادی کرده اند و ستاره های زیادی 
به فوتبال ایران معرفی کرده است. دلیل این موفقیت را 

چه چیزی می دانی؟
- درست اســت در این سال ها فوتبالیست های مازندرانی زیادی 
را شــاهد بوده ایم، اما در گذشــته هم مازندران فوتبالیست زیاد 
داشــته. متأسفانه با وجود این همه اســتعداد، استان و شهر ما 
تیمی ندارد. نساجی هم که اصلًا متعلق به قائمشهر نیست! باید 
بگویند نساجی تهران! من دل خوشی از فوتبال استانم ندارم. از 
همان ۱5 ســالگی هم زدم بیرون و دوست هم ندارم به فوتبال 

استانم برگردم!
 در استان فارس هم این معضل وجود دارد ...

- در فارس تا آنجایی که می دانم، مسئولان دل به کار نمی دهند 
وگرنه مدیران باشگاه تمام تلاششان را می کنند. هر کسی جای 
آقــای مفتاحی بود، خیلی زودتر از این هــا کنار می رفت، اما او 
آن قدر به مجموعه باشــگاه علاقه دارد که هرچه از دســتش بر 
بیاید انجام می دهد. ما هم خیلی دوســت داشتیم موفق شویم و 

محبت هایش را جبران کنیم، اما نشد.
 صحبت پایانی

- می خواهم هواداران فجر شــهید سپاسی بدانند ما تیمی بودیم 
که فوتبال پاک ارائه دادیم. هیچ وقت دنبال حاشیه ســازی کنار 
زمین یا رقم خوردن نتایج به صــورت غیرفوتبالی نبودیم. اصلًا 
کادر فنی ما وقت برای چنین مسائلی نمی گذارند و همین چیزها 
باعث افزایش علاقه من نسبت به باشگاه شده است. هر چند هنوز 
نمی دانم سال آینده در فجر شهید سپاسی بازی می کنم یا نه، اما 

می دانم این تیم موفق خواهد شد.

مدافع مازندرانی فجر شهید سپاسی :مدافع مازندرانی فجر شهید سپاسی :

فجر این فصل فجر این فصل 
بهترین فوتبالبهترین فوتبال
را ارائه دادرا ارائه داد
رجب زاده چیزهایی به منرجب زاده چیزهایی به من
آموخت که هرگز بلد نبودمآموخت که هرگز بلد نبودم

پس از کش وقوس های فراوان ســرانجام سرمربی جدید استقلال 
انتخاب و معرفی شد.

به گزارش فوتبال ۳۶۰، استقلال روز دهم خردادماه در فینال جام 
حذفی مقابل پرسپولیس شکست خورد و این شکست نقطه تغییر 
و تحولات در کادرفنی اســتقلال بود. در شــرایطی که تا پیش از 

این مســابقه، ریکاردو سا پینتو تحت حمایت مدیران باشگاه استقلال 
قرار داشــت، اما بعد از ناکامی در قهرمانی در جام حذفی، ســا پینتو 
دیگر مورد حمایت مســئولان اســتقلال نبود و بعد از پایان دیدار با 
پرســپولیس، حجت کریمی به عنوان سرپرســت مدیرعاملی استقلال 

صحبت های مبهمی را درباره آینده کاری ســا پینتو مطرح کرد.
ســا پینتو با توجه به اختلافاتی که با مدیران باشگاه استقلال داشت، 
در نهایــت قــراردادش تمدید نشــد و این ســرمربی پرتغالی راهی 
لیگ قبرس شــد تا هدایت آپوئل نیکوزیا قبــرس را برعهده بگیرد. 
از هفدهم خردادماه که فرآیند قطعی همکاری با ســا پینتو رســمی 
شــد و باشگاه اســتقلال با صدور اطلاعیه ای این مسئله را رسانه ای 
کرد، مدیران باشگاه تلاش خود را برای انتخاب جانشین ریکاردو سا 
پینتو آغاز کردند و در شــرایطی که گفته می شــد قرار است کریمی 
برای انجام مذاکره عازم امارات شود، اما او در تهران ماند و مذاکرات 

را پیش برد.
خوان رامون لوپــز کارو در کنار جواد نکونام، محمد ربیعی، علی رضا 
منصوریان و ســاکت الهامی، گزینه های هدایت استقلال بودند. لوپز 

با ســابقه حضور در تیم هایی مانند رئال مادرید و تیم ملی اسپانیا به 
تهران ســفر کرد و در جلسه ای با حجت کریمی حضور یافت و حتی 
بازدیدی از امکانات باشگاه اســتقلال هم داشت و در اتفاقی عجیب 
در ساختمان باشگاه استقلال نشست خبری هم برگزاری کرد، اما در 
نهایت امکانات آبی ها مورد رضایت سرمربی کهنه کار اسپانیایی نبود 

و لوپز بدون توافق با استقلالی ها، ایران را ترک کرد.
مدیران باشــگاه اســتقلال بعد از ناکامی در جــذب گزینه خارجی، 
مذاکــرات را بــا چهره های داخلی آغــاز کردند و در شــرایطی که 
به ســرعت نام الهامــی و منصوریان از بین گزینه ها حذف شــد از 
جواد نکونام و محمد ربیعی به عنــوان اصلی ترین گزینه های هدایت 
اســتقلال یاد شد و در شــرایطی که در کمیته فنی باشگاه استقلال 
در زمینه انتخاب سرمربی اختلاف نظر وجود داشت، سرانجام نکونام 
به عنوان گزینه نخســت انتخاب شــد و مدیران باشــگاه مذاکرات با 

نکونام را آغاز کردند.
جــواد نکونام در روزهای گذشــته در خارج از ســاختمان باشــگاه 
اســتقلال دیداری با مدیران باشــگاه داشــت و توافقات با او انجام 
شــد. با این حال در شــرایطی که توافقات با نکونام انجام شده بود، 
استقلالی ها با معضلی به نام عدم صدور مجوز مربیگری جواد نکونام 

مواجه شــدند و در روزهای گذشته همه تلاش مدیران باشگاه برای 
دریافت مجوز سرمربیگری نکونام بود.

اســتقلالی ها که امیدوار بودند این مجوز صادر شود، سرانجام امروز 
توانســتند با مســئولان وزارت ورزش وجوانان به توافق برســند و با 
پیگیری های انجام شده از سوی حمید سجادی، وزیر ورزش وجوانان، 
مشــکلات بر ســر راه انتخاب جواد نکونام برای رســیدن به نیمکت 
اســتقلال حل وفصل شد و مجوز کار این ســرمربی باتجربه در لیگ 

برتر فوتبال ایران صادر شد.

نکو به رؤیایش رسید


